
 

PROTOKÓŁ NR XX/2008 

z XX sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 28 lutego 2008 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 
 
Początek obrad godz. 9.00 
Na stan 34 radnych w sesji udział wzięło 33 radnych. 
Nieobecna radna: Małgorzata Chmiel 
 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
Przewodnicz ący Rady Miasta BOGDAN OLESZEK  
Otworzył i przewodniczył obradom sesji Rady Miasta Gdańska.  
 
Radny – BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący RMG 
Proszę Państwa, witam wszystkich bardzo serdecznie na XX sesji Rady 
Miasta Gdańska. Bardzo proszę wszystkich radnych i nie tylko radnych o 
zajęcie miejsc i zachowanie porządku i ciszy, bo zaczynamy obrady sesji 
Rady  Miasta Gdańska. Proszę państwa, proszę o zajęcie miejsc. XX 
sesja RMG, przewidywana przerwa jest między 13.00 a 14.00. 
 
Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o zdjęcie z porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie nadanie imienia „Jana Brzechwy” 
Szkole podstawowej Nr 84 w Gdańsku przy ul. Otomińskiej 72 – druk 
582 – pkt. 4, ppkt 81. 
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tematycznych, które danej sprawy dotyczą. Dyskusja w czasie sesji jest 
ograniczona do zabrania dwóch głosów w odpowiednim czasie. Nie 
moŜna traktować tego, co zapisane jest w statucie w regulaminie Miasta 
Gdańska po to tylko, Ŝeby kolejny radny PIS mógł się wygadać. 
Pracujcie państwo rzetelnie i uczciwie w ciągu całego procesu 
przygotowywania uchwał do sesji. Dziwię, się, Ŝe jeŜeli pan Piotr 
Gierszewski chciał nam oszczędzić tej dyskusji dzisiejszej, którą traktuje 
jako smutną, jak rozumiem, niepotrzebną, Ŝe tak wielu radnych z 
państwa klubu się do tej dyskusji zgłosiło. Widać to, Ŝe przenieśliśmy tą 
dyskusję na początek dzisiejszej sesji, wybiegając przede wszystkim 
naprzeciw rodzicom tym, Ŝe tutaj razem z dziećmi do nas przybyli, 
państwo jednak korzystają z okazji do tego, aby w odpowiedni sposób 
się pokazać i swoje rozgadanie zaprezentować. Po raz kolejny na 
dzisiejszej sesji muszę w jednoznaczny sposób powiedzieć radnym PIS, 
Ŝe klub PO jest w pełni świadomy tego nad czym głosuje, i nie ma 
problemu z odwagą, Ŝeby się do tego przyznać. Rzetelnie pracujemy 
nad uchwałami, które są przedstawiane przez pana prezydenta. Niech 
świadczą o tym wszystkie spotkania z rodzicami, które odbywają radni 
PO w tym przypadku z rodzicami dzieci ze szkoły przy ulicy zarówno 
Batorego jak i przy ulicy Wita Stwosza. Niech świadczy o tym 
korespondencja, którą  z tymi rodzicami i pracownikami szkoły 
wymieniamy. Świadomi bieŜących uwarunkowań oraz tego, ze 
podejmujemy decyzje o systemowych rozwiązaniach dotyczących 
oświaty w Gdańsku. Dzisiaj jako klub PO będziemy głosowali za 
intencyjną uchwałą o likwidacji szkoły przy Batorego. Takie jest 
stanowisko klubu PO. 
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący Rady Miasta 
Gdańska 
Dziękuję bardzo. I pan radny Krystian Kaczmarek. 
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, pani prezydent, 
Chciałem się odnieść do słów pana Krupy, ale to szkoda słów po prostu. 
Dziwię się, ze moŜna takie rzeczy wygadywać. Chciałem równieŜ na 
początku wystąpienia złoŜyć wniosek o umoŜliwienie wystąpienia  
przedstawiciela rodziców. Powinniśmy dać moŜliwość po prostu 
wystąpienia. Dzieci specjalnej troski mają, jak państwo wiedzą, większe 
trudności z integracją w innym  miejscu i w innym środowisku. O tym juŜ 
mówiliśmy tutaj i ja tych argumentów juŜ nie będę przytaczał. Dlatego 
musimy to wziąść pod uwagę. Musimy wziąść równieŜ pod uwagę to, Ŝe 
zaczął się wyŜ demograficzny i na pewno tych dzieci równieŜ i specjalnej 
troski przybędzie. TakŜe tu się trzeba będzie zastanowić czy w ogóle 
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warto tą szkołę likwidować. Na koniec, bo nie chcę przedłuŜać czasu, 
chciałem przeczytać tylko fragment pisma skierowanego do RMG, 
równieŜ do pani wiceprezydent Ewy Kamińskiej, pismo to jest napisane 
przez panią prof. MęŜkowską kierownika Zakładu Pedagogiki Specjalnej 
Uniwersytetu Gdańskiego. I tylko, tak jak juŜ wspominałem na początku 
fragment tego pisma: „w planowanych działaniach Rady Miasta 
dostrzegamy niebezpieczeństwo pozornych zmian, które w istocie nie 
dotykają meritum sprawy czyli kwestii społecznego włączania osób 
niepełnosprawnych lecz sprowadzają się one jedynie do technicznego 
zabiegu utworzenia jednej duŜej placówki kształcenia specjalnego 
zamiast dwóch. Być moŜe słuszniejszym byłoby odroczeniem decyzji o 
likwidacji Zespołu Szkół Specjalnych Nr 2  do czasu zakończenia 
dyskusji i wypracowania całościowej koncepcji ponadgimnazjalnego 
kształcenia osób z róŜnym stopniem niesprawności intelektualnej. 
UwaŜamy bowiem, Ŝe w odniesieniu do kaŜdej z tych grup winien być 
wypracowany model edukacji zawodowej zgodny z funkcjonującymi w 
polityce społecznej i edukacyjnej zasadami przeciwdziałania 
marginalizacji i wykluczenia osób z niepełnosprawnością. 
To się wypowiada wysokiej klasy specjalista, tak Ŝe weźcie równieŜ tą 
opinię pod uwagę. Dziękuję bardzo.  
 
Radny - BOGDAN OLESZEK - Przewodnicz ący RMG 
Dziękuję bardzo. Pan radny Zdzisław Kościelak. 
 
Radny – ZDZISŁAW KO ŚCIELAK  
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
NawiąŜe do wypowiedzi do pana Krupy, który kaŜe nam tutaj, Ŝe tak 
powiem, uczestniczyć w procesie od samego początku. OtóŜ, i zarzuca, 
Ŝe tak powiem, zbytnie gadulstwo. OtóŜ, jeśli chodzi o mnie, stara się 
wysokiej Rady nie epatować zbytnio moi krasomóstwem, zabieram głos 
raczej na sesjach rzadko. Jednak brałem udział w kilku spotkaniach 
zarówno z panią wiceprezydent Kamińską jak i z rodzicami  szkoły o 
którą teraz tutaj się, o której teraz dyskutujemy. Brałem takŜe udział w 
KE, choć nie jestem jej członkiem i to upowaŜnia mnie do zabrania 
głosu. I chcę powiedzieć, Ŝe bardzo źle jest, Ŝe robimy z tego kwestię 
polityczną, to nie jest kwestia polityczna i nie powinna być przedmiotem 
sporu politycznego. To jest kwestia merytoryczna i w moim widzeniu z 
jednej strony są ci, którzy zajmują się tymi problemami ze tak powiem 
zawodowo, i znają go właśnie od spraw, znają go praktycznie ale 
zarazem teoretycznie, bo on ich bezpośrednio nie dotyczy.  Są to 
właśnie urzędnicy miejscy, my tez niestety do tej grupy naleŜymy. A z 
drugiej strony mamy tych, którzy problemem zajmują się dzień w dzień, 
nie od święta jak my dzisiaj, tylko na co dzień i znają go ze swojej 
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za    - 17 
       przeciw    -   9 
       wstrzymało si ę   -   2 
        

Rada Miasta Gda ńska 
       W głosowaniu p r z y j ę ł a 
 
 
Radna – AGNIESZKA POMASKA – Wiceprzewodnicz ąca RMG 
W związku z tym najpierw pan radny Krzysztof Kaczmarek.  
 
Radny – KRYSTIAN KACZMAREK  
Pani Przewodnicząca Wysoka Rado, panie dyrektorze 
ZauwaŜyłem, Ŝe ostatnio RM podejmuje więcej uchwał o zmianie planów 
i to niedawno uchwalonych niŜ uchwalenie planów na obszarach, gdzie 
tych planów jeszcze nie ma. Z niepokojem obserwuję, Ŝe na ład 
przestrzenny miasta  wpływ mają inwestorzy i deweloperzy, 
zainteresowani głównie zyskiem z inwestycji. Wnioski inwestorów w 
zdecydowanej większości dotyczą zmiany intensywności zabudowy na 
wyŜszą i zwiększenia wysokości budynków. Powstają osiedla bardzo 
gęsto zabudowane, zresztą widzimy to co dzieje się w Gdańsku 
Południu. Gdańsk posiada rozległe tereny, które moŜna by było 
wykorzystać pod budownictwo, nie jest to małe miasto ściśnięte Ŝe juŜ 
terenów nie ma i trzeba iść wysoko i gęsto. To jest miasto, które posiada 
jeszcze wiele terenów pod budowę  i moŜna te tereny pod 
mieszkaniówkę zabudowywać inaczej. Mieszkanie w tych ściśniętych 
osiedlach nie naleŜy do przyjemności, jest to oczywiste,  mimo to władze 
Gdańska bardziej dbają o zyski inwestorów niŜ o komfort i jakość 
zamieszkiwania mieszkańców Gdańska. Ponadto, zupełnie miasto nie 
dba o dostępność komunikacyjną. Bardzo mało buduje się nowych dróg, 
które są bardzo nam potrzebne, szczególnie w Gdańsku Południu. 
Inwestycja Piecki rejon ul. Piekarniczej jest typowym przykładem tego, 
co się, co przed chwilą powiedziałem. Dalej uwaŜam, Ŝe posiadamy 
świetnych urbanistów i świetnych architektów, posiadamy Biuro Rozwoju 
Gdańska i to oni, a nie inwestorzy powinni podpowiadać prezydentowi i 
RM w jakim kierunku ma pójść rozwój przestrzenny miasta, i o to bym 
tutaj pana prezydenta i pana dyrektora prosił. Dziękuję bardzo. 
 
Radna – AGNIESZKA POMASKA – Wiceprzewodnicz ąca RMG 
Kolejny głos w dyskusji pan radny Paweł Jaworski.  
 
 
Radny – PAWEŁ JAWORSKI  


